
Z á p i s n i c a 

zo siedmeho verejného zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Baláže 

konaného dňa 27.11.2020 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny – zasadnutie bolo uznášania schopné 

 

Program rokovania: 

  
1.   Otvorenie a prezentácia zasadnutia obecného zastupiteľstva 

2.   Schválenie programu zasadnutia 

3.   Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie 

4.   Kontrola uznesení 

5.   Rozpočet obce na roky 2021 –2023 (predkladá finančná komisia) 

6.   VZN obce Baláže 

      a) VZN č. 1/2020 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné  odpady 

      b) VZN č. 2/2020 o miestnej dani za psa chovaného na území obce Baláže 

      c) VZN č. 3/2020 o miestnej dani z nehnuteľnosti na území obce Baláže 

      d) VZN č. 4/2020 o nakladaní s komunálnymi odpadmi na území obce Baláže 

7.   Zásady hospodárenia obce (dodatok) 

8.   Doplnenie plánu investícií 

9.   Doplnenie plánu podujatí v obci 

10. Informácia o činnosti OcÚ 

11. Plán zasadnutí OZ na rok 2021 

12. Rôzne 

      - Dohoda o zriadení spoločného školského obvodu 

      - Zabezpečenie Mikuláša 

      - Ponuka na knihu „Čarovné horehronie“ 

      - Príspevok na obedy pre občanov obce 

      - Finančná dotácia pre futbalový klub OZ FK Baláže (predkladá Mgr. M. Vavrek) 

      - Stav predaja budovy OcÚ (predkladá Mgr. M. Vavrek) 

      - Susedské spory (predkladá Ing. M. Blašková) 

      - Došlá a odoslaná pošta 

13. Diskusia 

14. Návrh uznesení 

15. Ukončenie zasadnutia  

 

  



K bodu 1:  

Mgr. Róbert Chaban, starosta obce, otvoril a viedol siedme verejné zasadnutie OZ,  

privítal prítomných poslancov OZ a občanov obce. Na zasadnutí sú prítomní štyria  

poslanci   OZ: Vladimír Čunderlík, Mgr. Matej Vavrek, Ing. Michaela Blašková, Mgr. Juraj Rusko. 

Prezenčná listina tvorí prílohu zápisnice. 

 

K bodu 2: 

Starosta obce predniesol návrh siedmeho verejného zasadnutia OZ. Starosta obce doplnil program 

o správu hlavnej kontrolórky za III.Q.2020, o nákladoch na prevádzku motorového vozidla, 

o vykonanie protipožiarnej kontroly v obci a ústnu žiadosť Júliusa Ruska o zníženie nájmu 

v priestoroch OcÚ. Po úpravách programu verejného zasadnutia OZ bol program jednohlasne 

odsúhlasený bez pripomienok. 

K bodu 3: 

Starosta obce navrhol určiť: 

Za zapisovateľa: Mgr. Ivetu Markovú 

Návrhovú komisiu v zložení: predseda: Mgr. Róbert Chaban,  

členovia: Mgr. Juraj Rusko, Mgr. Matej Vavrek 

za overovateľov zápisnice:  Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková 

Návrh poslanci OZ jednohlasne odsúhlasili. 

 

K bodu 4: 

Starosta informoval poslancov OZ, že Uznesenia zo dňa 09.10.2020 boli splnené. Poslanci OZ zobrali 

na vedomie bez pripomienok. 

 

K bodu 5: 

Mgr. Juraj Rusko prečítal Zápisnicu zo zasadnutia finančnej komisie OZ obce Baláže, konaného dňa 

13.10.2020, ktorej jediným bodom programu bol Návrh rozpočtu pre roky 2021, 2022, 2023. Členovia 

komisie spolu so starostom obce zanalyzovali plnenie rozpočtu obce, príjmov a výdavkov za obdobie 

január až október 2020. Všetci zúčastnení sa pokúsili kvalifikovaným odhadom aproximovať výsledok 

hospodárenia obce, príjmov a výdavkov pre rok 2020. Starosta informoval o výške disponibilného 

zostatku na bankových účtoch obce, členovia komisie na základe odhadov finančných výsledkov obce 

za r. 2020, pripomienok starostu obce a členov komisie k jednotlivým položkám, vypracovali návrh 

rozpočtu obce Baláže pre rok 2021. 

Starosta upozornil poslancov OZ, že položka „Dohody“ v sume 2 700 € je nereálny údaj, a v prípade 

že ak aj poslanci OZ rozpočet schvália, nebude ho možné dodržať. Plnenie za r. 2019 a r. 2020 je 

vyššie ako tento návrh. Má výhrady k 2 veciam – všeobecné služby Obecného úradu do ktorého 

spadajú rôzne žiadosti, projekty, verejné obstarávanie. Starosta informoval poslancov už dopredu, že 

položka „Dohody“ sa určite prečerpá, nakoľko bude musieť zabezpečiť chod Obecného úradu a obce. 



Mgr. Matej Vavrek navrhuje, návrh rozpočtu schváliť a v prípade potreby v budúcnosti upraviť 

rozpočet rozpočtovým opatrením. V. Čunderlík a Mgr. J. Rusko súhlasia s návrhom Mgr. M. Vavreka. 

Poslanci OZ navrhujú schváliť rozpočet na roky 2021, 2022, 2023 podľa odporučení finančnej 

komisie. Jozef Chaban vzniesol pripomienku k schválenému rozpočtu. Vo svojom vyjadrení uviedol, 

že poslanci schválili rozpočet v rámci legislatívy, poslanci však neberú na vedomie, že prenesené 

kompetencie od štátu na obce sa neustále zvyšujú a tým pádom nároky na starostu sú väčšie. Z toho čo 

si vypočul, konštatoval, že je im jedno, či to starosta stíha, alebo nestíha, že poslanci si povedali, že 

rozpočet bude takýto. Problém nevidí v peniazoch, problém vidí v tom, že niektorí poslanci nemajú 

záujem pomáhať starostovi obce 

 

K bodu 6: 

Starosta uviedol, že návrhy VZN, ktoré boli predložené na predchádzajúcom zasadnutí, boli 

zverejnené na web stránke obce a úradnej tabuli obce. 

Poslanci OZ prerokovali a následne navrhujú schváliť nasledovné VZN: 

VZN č. 1/2020 – o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné  odpady 

VZN č. 2/2020 – o miestnej dani za psa chovaného na území obce Baláže 

 

VZN č. 3/2020 – daň z nehnuteľnosti bola na návrh starostu ponechaná bez zmeny.  

 

VZN č.4/2020 VZN -  o nakladaní s komunálnymi odpadmi na území obce Baláže 

 

K bodu 7: 

Starosta informoval poslancov OZ, že Uznesenie č. 44/2020, bod f), kde poslanci žiadali znížiť 

finančný limit zo sumy 2 000 € na sumu 100 € nepodpísal z dôvodu, že uvedené uznesenie nebolo 

prijaté v zmysle zákona. Z uvedeného dôvodu opätovne zradil tento bod do dnešného zasadnutia OZ.  

Starosta obce navrhuje poslancom OZ zrušiť Dodatok č. 1 z r. 2019, prijatý Uznesením č. 35/2019, 

bod 13, zo dňa 02.08.2019 a schváliť Dodatok č. 2 Uznesením, zo dňa 27.11.2020, nakladanie 

s finančnou hotovosťou starostu obce do výšky 100 €.  

 

K bodu 8: 

 

Starosta informoval poslancov OZ, že do plánu investícií, v ktorom je zahrnuté: 

 

- rekonštrukcia miestnych komunikácií 

- pokračovanie v projekte dobudovania oddychového areálu 

- rekonštrukcia KD 

- osadenie dopravného značenia v obci 

- údržba viacúčelového ihriska (výmena poškodených sietí a osvetlenie) 

- oprava a výmena poškodených častí na VDI 

- nutná oprava a údržba priestorov na OcÚ (vykurovanie, elektrika, voda, strecha) 

- vybudovanie pomocných schodov na cintoríne 

- riešiť otázku pamätihodností v obci – oprava a údržba 

- riešiť otázku predajne základných potravín 

doplnil ešte:  

- vybudovanie predajného stánku potravín v obci (a listom osloviť občanov, kto má záujem 

prevádzkovať uvedený predajný stánok) 

- zabezpečiť pasport cintorína (elektronické zmapovanie hrobových miest) 



Poslanci OZ súhlasia s  doplnením investícií do plánu investícií na rok 2021. Uvedený plán investícií a 

ich priorita sa bude odrážať od možností finančných prostriedkov obce. Obec sa bude snažiť získať na 

uvedené investície aj prostriedky z projektov alebo dotácií. 

 

 

K bodu 9:  

 

Poslanci OZ schválili  plán podujatí obce Baláž na rok 2021 bez doplnenia podujatí 

- Po stopách partizánskej republiky 

- výlet s deťmi 

- Deň detí 

- Memoriál Vladimíra Chabana ml. 

- Deň obce 

- výlet pre seniorov 

- turistický pochod 

- Mikuláš 

- zabezpečenie podujatí: Od Tatier k Dunaju a Merida – Zelená stopa. 

 

K bodu 10: 

Starosta informoval poslancov OZ o činnosti OcÚ v rámci ktorej bolo vykonávané: kompletná 

administratívna činnosť, evidencia úloh, štatistika, komunikácia s Okresným úradom, Štatistickým 

úradom, zabezpečovanie testovania, údržba OcÚ – oprava vodovodného potrubia, elektrika,  zatekanie 

strechy, pouličné osvetlenie, odstraňovanie popadaných stromov. 

 

 

K bodu 11: 

Poslanci OZ súhlasia s návrhom plánu zasadnutí OZ na r. 2021 (pracovný kalendár), predloženým 

starostom obce . 

05.02.2021 

30.04.2021 

30.07.2021 

15.10.2021 

26.11.2021 

 

 

K bodu 12: 

 

- Starosta informoval poslancov OZ že zabezpečenie vzdelávania detí našej obce je možné 

vyriešiť Dohodou o zriadení spoločného školského obvodu pre I. a II. stupeň s ZŠ Priechod 

a ZŠ Selce. S uvedenými dohodami boli poslanci OZ oboznámení a navrhujú uvedené dohody 

schváliť. 

 

- Starosta informoval, že na Mikuláša zabezpečil balíčky  v hodnote 5,50 € pre 32 detí obce 

Baláže. Vzhľadom na súčasnú situáciu, vrátane zákazu zhromažďovania, poslanci OZ 

schválili doručiť Mikulášske balíčky do domácností. 

 

- Starosta informoval, poslancov OZ s predloženou ponukou na knihu „Čarovné horehronie“. 

Podmienkou by bola kúpa minimálne 24 kníh v sume 360 € bez DPH.  Poslanci OZ nesúhlasia 

s kúpou predmetnej knihy. 

 



- Starosta informoval, že ho oslovilo 5 občanov obce, ktorí požiadali starostu obce 

o poskytnutie príspevku na obedy.  Obedy sú dovážané 2x do týždňa z Reštaurácie Tatiana zo 

Seliec. Starosta obce vyzval poslancov OZ, aby sa vyjadrili k danej téme a odporučil, že aspoň 

dopravu obedov pre našich občanov, aby zabezpečovala obec. V súčasnosti (len počas Corona 

pandémie)  im dovoz zabezpečuje samotná Reštaurácia Tatiana. Starosta obce je ochotný 

zabezpečovať dovoz obedov sám, v prípade jeho neúčasti dovoz zabezpečí. Poslanci OZ 

s uvedeným návrhom súhlasili.  

 

- Mgr. Matej Vavrek informoval poslancov OZ, že žiadosť o registráciu Občianskeho združenia  

FK Baláže bola podaná, čaká sa len na ministerstvo a schválenie Stanov OZ. Pripomenul, že 

vo finančnej komisii pozabudli na túto položku, týkajúcu sa finančnej dotácie pre občianske 

združenie a z uvedeného dôvodu bude nutné rozpočet upraviť. Informoval sa aj o financovaní 

medzi obcou, občianskym združením a Selcami. Starosta uviedol, že je potrebná písomná 

žiadosť s účelom poskytnutia finančnej dotácie (plánovanej v sume 1 500 €).  

Jozef Chaban navrhuje zvýšiť požadovanú dotáciu zo sumy 1 500 € na sumu 2 000 €, s tým že 

by si občianske združenie zabezpečilo údržbu športového areálu. Ako náhle vznikne 

občianske združenie, je možné urobiť nájomnú zmluvu, alebo zmluvu o nájme športového 

areálu, ktorý bude mať v správe, teda ktorý bude zastrešovať občianske združenie, čiže v tejto 

zmluve by bola zahrnutá aj údržba a jednoduché náklady, čím by odpadli súčasné náklady 

obce, ako napr. kosenie a pod. Bolo by to zahrnuté v dotácii 2 000 €. To znamená, zvýšiť 

dotáciu a následne ju ošetriť zmluvou medzi obcou a občianskym združením, pretože 

občianske združenie bude právny subjekt, ktorý môže vystupovať sám. Zúčtovanie musí byť 

v súlade s rozpočtovými pravidlami a v rámci VZN. 

Mgr. Matej Vavrek navrhol, že je potrebné počkať, pokiaľ bude občianske združenie oficiálne 

zaregistrované, pošle OcÚ žiadosť o poskytnutie dotácie a následne sa upraví rozpočet. 

Poslanci OZ z uvedeného dôvodu schválili preloženie bodu, týkajúceho sa „Žiadosti 

o finančnú dotáciu“ na telovýchovnú jednotu OZ FK Baláže na najbližšie zasadnutie. 

 

- Mgr. Matej Vavrek sa informoval, v akej fáze je stav predaja budovy OcÚ. Starosta uviedol, 

že keď bolo Zasadnutie OZ dňa 31.07.2020, poslanci OZ žiadali ukončiť spoluprácu s p. 

Zelinom. Starosta uviedol, že to bol nerozumný krok, nakoľko p. Zelina bol jediný, ktorý bol 

ochotný predaj budovy OcÚ riešiť a tak pomôcť zabezpečiť predaj budovy. Mgr. Juraj Rusko 

sa v tom čase vyjadril, že on osobne osloví maklérov alebo spoločnosti, ktoré sa budú 

zaoberať predajom budovy OcÚ. Starosta upozornil Mgr. J. Ruska na dodržanie zákonnej 

povinnosti pri uvedenom predaji. Mgr. J. Rusko sa vyjadril, že na túto skutočnosť úplne 

zabudol, ale v budúcnosti bude túto úlohu riešiť. 

 

- Ing. Michaela Blašková uviedla, že ju oslovil Ľuboš Latinák, že nevie ako má ďalej riešiť 

problém týkajúci sa zachytávačov snehu na streche drevárne Lucii Chabanovej. Z OcÚ 

obdržal vyjadrenie, že obec nie je kompetentná tento susedský spor riešiť a že sa má obrátiť na 

súd. Starosta uviedol, že s daným problémom osobne oslovil Ľuboša Latináka, aj Luciu 

Chabanovú, ktorá sa mu vyjadrila že chýbajúce zachytávače snehu na strechu umiestni. Obec 

Ľuboša Latináka upovedomila listom zo dňa 19.11.2029, že sa pokúsila o dohodu riešenia 

rozporov so spornými stranami (medzi Ľubošom Latinákom a Luciou Chabanovou) vo veci 

chýbajúcich zachytávačov snehu na streche Lucii Chabanovej. Starosta uviedol, že sa jedná 

o dlhodobý spor a na prejednanie sporných záležitostí obec nemá kompetencie a nie je  

oprávnená tieto veci riešiť, ale ju môže riešiť súd na základe žaloby. Ing. Blašková navrhuje, 

aby Luciu Chabanovú oslovili poslanci OZ a v prípade, že nebude vykonaná náprava, 

vzniknutý spor bude riešiť stavebná komisia. Jozef Chaban uviedol, že nakoľko je tu jasný 

konflikt záujmov (rodinný vzťah Lucie Chabanovej a starostu), doporučuje OZ schváliť 

uznesením, aby to riešila predsedkyňa stavebnej komisie osobne s Ľubošom Latinákom 

a Luciou Chabanovou a s výsledkom informovala poslancov OZ. Ing. Blašková navrhuje, aby 

stavebná komisia a komisia pre ochranu verejného poriadku oslovili oboch účastníkov sporu. 

Obecné zastupiteľstvo poverilo stavebnú komisiu a komisiu pre ochranu verejného poriadku 

na riešenie uvedeného sporu. 



 

- Starosta informoval a prečítal poslancom OZ a prítomným občanom správu hlavnej 

kontrolórky za III. Q. 2020, ktorú poslanci vzali na vedomie bez pripomienok 

 

- Náklady na prevádzku motorového vozidla. Starosta uviedol, že keď poslanci OZ znížili limit 

čerpania finančných prostriedkov starostu na 100 € a keď sa náhle alebo situačne poškodí 

motorové vozidlo a suma na opravu bude vyššia ako 100 €, tak navrhuje túto položku od toho 

limitu oslobodiť, tzn. že keď sa pokazí auto a oprava bude v sume vyššej ako 100 €, aby 

nebolo potrebné zvolávať zasadnutie OZ (kvôli oprave auta).  

Mgr. Juraj Rusko sa vyjadril, že servis a údržba motorového vozidla je už nerentabilná, preto 

navrhuje toto auto predať (čím sa získajú finančné prostriedky z predaja) a následne kúpiť 

nové auto, aby sa nemusel platiť drahý servis. 

Mgr. Matej Vavrek navrhuje, že ak by sa jednalo o servis v sume do 300 €  súhlasí, ale 

v prípade že servis vozidla bude v sume vyššej ako 300 €, je potrebný proces schvaľovania 

OZ. Poslanci OZ schválili náklady na prevádzku motorového vozidla do sumy 300 €. 

 

- V rámci vykonania preventívnej protipožiarnej kontroly v obci, v rámci ktorej obec 

zabezpečuje ochranu pred požiarmi v obci, starosta navrhuje poveriť niekoho z občanov obce 

na vykonanie kontroly komínov ohľadom vykurovania. Poslanci OZ navrhujú osloviť Maroša 

Kubiša a Milana Zátrocha. Mgr. Matej Vavrek sa vyjadril, že menovaných osloví, čo OZ 

vzalo na vedomie.  

 

- Július Rusko ústne požiadal starostu obce a poslancov OZ o zníženie nájmu v priestoroch OcÚ 

za rok 2020. Svoju žiadosť odôvodnil vzniknutou nepriaznivou pandemickou situáciou, ktorá 

mu bráni v predaji cukrárenských výrobkov. Poslanci OZ Júliusovi Ruskovi žiadosti vyhoveli 

a schválili žiadateľovi odpustenie nájmu v priestoroch OcÚ za rok 2020. 

 

- Starosta informoval poslancov OZ a prítomných občanov v rámci došlej pošty, o liste 

adresovanom Mgr. Matejovi Vavrekovi, v kópii starostovi obce, ktorý bol doručený od 

starostu obce Priechod. Jednalo sa o magnetky, ktoré boli rozdávané v kostole v Priechode. 

Mgr. Matej Vavrek sa vyjadril, že daný problém si so starostom obce Priechod už 

vydiskutovali. Mgr. Matej Vavrek  uviedol, že sa ho ľudia pýtali, prečo sa naše magnetky 

rozdávali v kostole v Priechode, taktiež že chcel vedieť na čo bola použitá tá čiastka o ktorej 

neboli poslanci informovaní, že keby ich bol starosta vopred informoval, nebol by zo strany 

poslancov problém s úhradou. Taktiež uviedol, že on ako neveriaci na opravu kostola na 

Balážoch neprispel, ale že prispieva inde. Že si váži všetkých, ktorí prispeli, je im vďačný, 

nevidí problém v úhrade magnetiek, ale v tom, že ich starosta vopred neinformoval.  

Starosta uviedol, že poslanci OZ schválili rozpočet, kde je položka 500 € (propagácia). Tzn. že 

keď OZ schválilo položku 500 €, tak OcÚ má právo čerpať v rámci uvedenej sumy a v rámci 

schváleného rozpočtu bez toho, aby niekoho informoval, lebo to už bolo poslancami 

schválené. Ďalšie schvaľovanie by podľa starostu bolo potrebné len v prípade, že by 

sa jednalo o sumu, ktorá by bola nad rámec schváleného rozpočtu. Ďalej starosta uviedol, že tu 

nejde o nič iné len šikanovanie starostu obce. Všetky zákonné a legislatívne predpisy 

dodržiava. Mgr. Matej Vavrek uviedol, že zo strany zákona je to v poriadku, ale zo strany 

ľudskosti nie.  

 

  



Jozef Chaban požiadal Mgr. M. Vavreka o odpoveď na tri otázky: 

 

a) či starosta zneužíva právomoci verejného činiteľa,  

b) či starosta obmedzuje poslancov v ich kompetenciách a v čom ich obmedzuje, 

c) či a v čom poslanci nemajú prehľad čo starosta robí a z akého dôvodu má starosta podávať 

všetky informácie, čo starosta robí. 

Mgr. Matej Vavrek odpovedal na prvé dve otázky NIE a na tretiu ÁNO s tým, že dobrým 

zvykom alebo slušnosťou, ak chceme fungovať ako jedna obce, je vhodné, aby boli poslanci 

informovaní o dôležitých veciach. 

Starosta obce opätovne uviedol, že všetky informácie ako je zabezpečený chod Obecného 

úradu, ako sa zabezpečuje chod obce oboznamuje poslancov OZ na pravidelných zasadnutiach 

OZ. Starosta obce ďalej uviedol a trvá na tom, že neobmedzuje poslancov OZ v ich 

kompetenciách.  

Jozef Chaban žiada uviesť do zápisu, aby občania boli informovaní o tom, že starosta 

neobmedzuje poslancov v ich kompetenciách, že nezneužíva právomoci verejného činiteľa. 

Starosta je v rovnoprávnom položení tak ako poslanec, čiže ak neporušuje právomoci 

verejného činiteľa, tak nevie prečo vyžaduje Mgr. M. Vavrek, aby tieto položky oznamoval 

poslancom OZ. Ďalej uviedol, že všetko čo Mgr. M. Vavrek pred chvíľou povedal, bolo 

negované tým, že ešte navyše niečo vyžaduje a ďalšia vec, ktorá ho zaráža na tomto všetkom 

je to, že niečo hovorí o ľudskosti. Sám nevie presne definovať, čo je to ľudskosť, sám si 

nedovolí porovnávať kto je ľudský a kto nie a ak hovorí Mgr. Vavrek o ľudskosti, mal by 

podľa neho začať v prvom rade sám od seba. Ďalej sa k vyjadreniam Mgr. M. Vavreka nebude 

vyjadrovať. 

Mgr. Juraj Rusko uviedol, že ako predseda finančnej komisie má právo pýtať sa starostu, načo 

boli vynaložené finančné prostriedky, má za úlohu sa dopytovať na činnosť starostu, starať sa 

o to či boli hospodárne a účelovo vynaložené finančné prostriedky a v rámci toho má právo 

pýtať na každú jednu faktúru. To, že starosta s poslancami nekomunikuje, neinformuje ich 

o čerpaní finančných prostriedkov, vidí ako jeden z dôsledkov to, že mu poslanci OZ 

„okresali“ finančný limit s ktorým môže nakladať starosta obce na sumu 100 €.  

Jozef Chaban na adresu Mgr. Ruska uviedol – že Mgr. Rusko áno je predseda finančnej 

komisie, ale prečo opätovne hovorí o tom, že má právo sa dopytovať, keď všetky informácie 

sú podávané na zasadnutiach OZ a s týmito informáciami súhlasí (schvaľuje uznesenia), ďalej 

faktúry a zmluvy sú zverejňované na web stránke obce a je presvedčený o tom, že si ich aj 

kontroluje. Starosta obce finančné prostriedky do obce prináša a nie ich vynáša. Starosta keď 

nakúpil magnetky asi veľmi dobre vedel prečo ich nakúpil a či konal v súlade so zákonom 

a  kde ich poskytol. Čo si majú ľudia myslieť o tom, keď tu niektorí poslanci OZ rozprávajú 

o tom, že starosta nekomunikuje, čo vôbec nie je pravda. Keď si pozeral predchádzajúce 

zasadnutia OZ, mal dojem, že zo strany niektorých poslancov OZ je to o bombardovaní stále 

len jedného človeka a ďalej uviedol, nech dokáže, že to čo urobil je mimo zákona. Následne 

dodal, že toto nie sú financie, toto nie sú magnetky, toto nie je auto, ale toto je útok na starostu 

obce od volieb. 

 

 



K bodu 13: Diskusia 

- Starosta požiadal poslancov, aby oslovili firmy na predloženie ponúk na schválené investície 

a aby ich predložili na najbližšom zasadnutí OZ. 

 

- Vladimír Čunderlík požiadal o doplnenie miestneho rozhlasu pri nehnuteľnosti r. Sojákovej. 

Poslanci navrhli, aby bol miestny rozhlas doplnený aj pri r. Komorovej č. domu 57 

 

- Starosta uviedol, že plánuje poslať list do domácností a zistiť záujem, kto by bol ochotný 

prevádzkovať stánok na predaj potravín v obci. 

 

- Starosta uviedol, že Mgr. Ján Komora nesúhlasí s uznesením č. 44 bod 9 písm. e) s preložením 

stĺpu na jeho pozemku na vlastné náklady. Poslanci OZ po opätovnom prerokovaní uvedeného 

problému dospeli k záveru, že uvedený stĺp si môže žiadateľ preložiť, ale na svoje náklady. 

Taktiež súhlasia aj s tým, že stĺp na parcele KN-C 59 si na vlastné náklady má preložiť aj 

Pavol Kožiak. 

 

- Jozef Chaban na záver zasadnutia poďakoval prítomným, mrzí ho, že sa jednostranne útočí na 

jednu osobu a popritom je na Obecnom úrade sama. Zaželal všetkým prítomným pekné, ale 

hlavne zdravé Vianoce. 

 

- Starosta poďakoval prítomným za účasť a všetkým poprial príjemné sviatky. 

 

 

K bodu 14:  Po ukončení programu siedmeho zasadnutia bolo prijaté uznesenie (viď príloha). 

 

K bodu 15: Na záver siedmeho verejného zasadnutia OZ, starosta obce poďakoval všetkým  

                      prítomným za účasť a zasadnutie ukončil. 

 

Zasadnutie viedol starosta obce Mgr. Róbert Chaban 

Zasadnutia sa zúčastnili 4 poslanci OZ (viď prezenčná listina) 

Zápisnicu zapísala:         Mgr. Iveta Marková                      .................................. 

Overovatelia zápisnice:   Ing. Michaela Blašková               .................................. 

       Vladimír Čunderlík                      .................................. 

 

 

  



U z n e s e n i e 

zo siedmeho verejného zasadnutia obecného zastupiteľstva obce Baláže v roku 2020 

konaného dňa 27.11.2020 

 

Uznesenie č. 46/2020 

 

K bodu 2: Schválenie programu zasadnutia 

Obecné zastupiteľstvo v Balážoch 

s ch v a ľ u j e 

program siedmeho verejného zasadnutia OZ, konaného dňa 27.11.2020. 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 47/2020 

 

K bodu 3: Určenie zapisovateľa, overovateľov zápisnice a návrhovej komisie 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

I. určuje 

a) zapisovateľa zápisnice – Mgr. Ivetu Markovú 

b) overovateľov zápisnice – Ing. Michaela Blašková, Vladimír Čunderlík 

 

II. volí 

návrhovú komisiu v zložení: predseda – Mgr. Róbert Chaban 

             členovia -  Mgr. Juraj Rusko, Mgr. Matej Vavrek 

 



Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 48/2020 

 

K bodu 4:  Kontrola uznesení 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

berie na vedomie 

informáciu o plnení Uznesenia zo šiesteho verejného  zasadnutia obecného zastupiteľstva Baláže, zo 

dňa 09.10.2020 bez pripomienok. 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 49/2020 

 

K bodu 5 : Rozpočet obce na roky 2021, 2022, 2023 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

s ch v a ľ u j e 

rozpočet obce na rok 2021 a následne roky 2022, 2023 (viď. príloha) 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 



 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 50/2020 

 

K bodu 6 : VZN obce Baláže 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

a) s ch v a ľ u j e 

 

VZN č. 1/2020  –    o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady 

 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 

b) s ch v a ľ u j e 

 

VZN č. 2/2020  –  o miestnej dani za psa chovaného na území obce Baláže 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 



 

c) s ch v a ľ u j e  

 

VZN č. 3/2020  –  o miestnej dani z nehnuteľností na území obce Baláže 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

d) s ch v a ľ u j e  

 

VZN č.4/2020 VZN  -  o nakladaní s komunálnymi odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi na  

                                   území obce Baláže 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

  



Uznesenie č. 51/2020 

 

K bodu 7 : Zásady hospodárenia obce (dodatok) 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

a) r u š í 

Dodatok č. 1 z roku 2019, prijatý Uznesením č. 35 z roku 2019, bod 13, zo dňa 02.08.2019. 

b) s ch v a ľ u j e  

Dodatok č. 2, Uznesením zo dňa 27.11.2020 (viď. príloha). 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 52/2020 

 

K bodu 8 : Doplnenie plánu investícií 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

s ch v a ľ u j e doplnenie investícií do plánu investícií na rok 2021 

- rekonštrukcia miestnych komunikácií 

- pokračovanie v projekte dobudovania oddychového areálu 

- rekonštrukcia KD 

- osadenie dopravného značenia v obci 

- údržba viacúčelového ihriska (výmena poškodených sietí a osvetlenie) 

- oprava a výmena poškodených častí na VDI 

- nutná oprava a údržba priestorov na OcÚ (vykurovanie, elektrika, voda, strecha) 

- vybudovanie pomocných schodov na cintoríne 

- riešiť otázku pamätihodností v obci – oprava a údržba 

- riešiť otázku predajne základných potravín 

- vybudovanie predajného stánku potravín v obci  

- zabezpečiť pasport cintorína (elektronické zmapovanie hrobových miest) 



Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Mgr. Matej  Vavrek, 

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková, Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 53/2020 

 

K bodu 9 : Doplnenie plánu podujatí v obci 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže  

s ch v a ľ u j e  plán podujatí obce Baláž na rok 2021 bez doplnenia podujatí 

- Po stopách partizánskej republiky 

- výlet s deťmi 

- Deň detí 

- Memoriál Vladimíra Chabana ml. 

- Deň obce 

- výlet pre seniorov 

- turistický pochod 

- Mikuláš 

- zabezpečenie podujatí: Od Tatier k Dunaju a Merida – Zelená stopa. 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

  



Uznesenie č. 54/2020 

 

K bodu 10:  Informácia o činnosti OcÚ 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

berie na vedomie 

informáciu starostu obce o činnosti OcÚ bez pripomienok. 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

Uznesenie č. 55/2020 

 

K bodu 11:  Plán zasadnutí OZ na rok 2021 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

s ch v a ľ u j e  

pracovný kalendár zasadnutí OZ na rok 2021. 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 



Uznesenie č. 56/2020 

 

K bodu 12:  Rôzne 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

a) s ch v a ľ u j e    

dohody o zriadení školského obvodu základnej školy, na zabezpečenie výchovy a vzdelávania na 

I. stupni v ZŠ Priechod a II. stupni ZŠ Selce 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 

b) s ch v a ľ u j e   
 

Hodnotu Mikulášskeho balíčka v sume 5,50 € 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

c) n e s ch v a ľ u j e   

návrh ponuky na zakúpenie knihy „Čarovné horehronie“ 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

  



d) s ch v a ľ u j e    

zabezpečenie nákladov na dopravu obedov pre občanov obce z rozpočtu obce.  

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

e) s ch v a ľ u j e   

 

náklady na opravu motorového vozidla do výšky 300 €. 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

f) s ch v a ľ u j e   

 

odpustenie nájmu žiadateľovi Júliusovi Ruskovi za r. 2020, 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

g) p o v e r u j e   

 

komisiu na ochranu verejného poriadku a stavebnú komisiu na riešenie  susedského sporu. 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 

 



h) berie na vedomie   

 

informáciu o stave predaja budovy OcÚ, 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 

i) berie na vedomie   

 

správu hlavnej kontrolórky za III. Q 2020, 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

j) berie na vedomie  

 

informáciu o došlej a odoslanej pošte bez pripomienok        

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

  



K bodu 13: Diskusia 

 

Obecné zastupiteľstvo obce Baláže 

berie na vedomie 

diskusné príspevky poslancov OZ a občanov obce 

 

Prítomní poslanci (menovite): Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

 

Hlasovali za (menovite):         Vladimír Čunderlík, Ing. Michaela Blašková,  Mgr. Matej Vavrek,       

Mgr. Juraj Rusko 

proti (menovite):  0 

zdržali sa (menovite):  0 

 

 

 

V Balážoch dňa: 27.11.2020 

Poznámka: zverejnené dňa: 07.12.2020 

 

Mgr. Róbert Chaban 

        starosta obce 

 

 

 

 

 


